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  بيان صحفي :

   2022 مارس 27الدوحة : 

عند درجة تؤكد تصنيف الدولي الإسلامي  يتال إنتليجنس للتصنيف الائتمانيكاب
)Aمع نظرة مستقبلية مستقرة (  

الدولي الإسلامي استطاع  التلاؤم مع الظروف المستجدة ومع تحديات  د.الشيبي :
  السوق 

  
للدولي رفيع المستوى  تصنيفهاالائتمانية وكالة كابيتال إنتليجنس للتصنيفات  أكدت

العالية ، ونوهت الوكالة بالملاءة ) مع نظرة مستقبلية مستقرةAالإسلامي عند درجة (
  .البنكبها التي يتمتع 

   
لدولي الإسلامي باالمؤشرات المالية الخاصة  يحللالذي الدوري وفي تقريرها 

) على المدى البعيد ودرجة Aعند درجة ( البنك الوكالة أنها ثبتت تصنيف أوضحت 
)A1.على المدى القصير (  
  
بجودة البنك يتمتع  :"الإسلامي إلى للدوليتصنيفها في  كابيتال إنتليجنساستندت و

متميزة في أصوله، ولديه حصة قوية في قطاع التجزئة الخاص بالصيرفة الإسلامية 
عائد على الأصول أعلى من متوسط القطاع المصرفي  و ربحية قوية المحلي، مع

 متطلبات مصرف قطر المركزيل أعلى بكثير من الحد الأدنى وكفاية رأس مال  المحلي
الاحتمالية العالية للدعم ، بالإضافة إلى  قوية تعزز مركزهقاعدة ودائع كما يتمتع البنك ب

  ."،إذا اقتضت الضرورةالاستثنائي الحكومي، 
  
الدولي الإسلامي يتمتع بسيولة قوية كما  أن" إلى: وكالة كابيتال إنتليجنستقرير  نوهو

عالية الجودة ومدعومة بتخفيف قوي للمخاطر، حيث  بالبنكالتمويل الخاصة  محفظةأن 
في   تعتبر نسبة التمويل المتعثرفيما  يستفيد البنك من مكاسب كفاءة التشغيل المستمرة،

احتياطيات خسائر في البنوك المحلية وهي مغطاة بالكامل من  من نظيراتهاأفضل البنك 
  ."التمويل
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وتعليقاً على تصنيف وكالة كابيتال إنتليجنس للدولي الإسلامي صرّح د. عبد الباسط 

" إن هذا التصنيف المرتفع يعود بالدرجة :أحمد الشيبي الرئيس التنفيذي للبنك قائلا
لمختلف قطاعات الأعمال  الاقتصاد القطري  إلى الفرص الغنية التي يوفرها الأولى 

وفي مقدمتها القطاع المصرفي، حيث ينعكس ازدهار المشاريع والتمويل بقوة على 
محفظة البنك وعلى توسع انشطته وقدرته على تحقيق نسب النمو المستهدفة والعمليات 

  المستقرة على المدى الطويل".
  

مع نظرة  Aبحصولنا على تصنيف مرموق عند درجة سعداء للغاية وأضاف :" إننا 
ت أن الدولي من وكالة كابيتال انتلجنس، وفي الحقيقة هذا الأمر يثب مستقبلة مستقرة

 على لمستجدة ومع تحديات السوق وحافظالتلاؤم مع الظروف ا اع استطالإسلامي 
القيام به من أجل تحقيق  ينبغي عليهبما  مؤشراته المختلفة وطور أساليب عمله وقام

  أفضل أداء ممكن برغم جميع الظروف".
  

تصنيف الدولي حول كابيتال إنتليجنس ما ساقه تقرير وكالة أن :" و أكد الرئيس التنفيذي
مختلف مؤشراته وطور  ء إلى البنك استطاع تعزيز مركزه المالييشير بجلا الإسلامي 

بالرغم من التداعيات الخاصة بجائحة كورونا ، كما أن البنك ارتقى بالكفاءة التشغيلية 
في ظروف استثنائية وهذا في حد ذاته تطور نوعي سنواصل العمل عليه وتطويره بما 

  يحقق أفضل النتائج المتوخاة".
   

كبيرة في مجال حيوي  وذكّر د. الشيبي :"بأن البنك حقق خلال الفترة الماضية قفزة
، حيث أصبحت معظم خدمات ومنتجات البنك متاحة عبر القنوات وهو التحول الرقمي 

الرقمية بما في ذلك العديد من الخدمات التمويلية وهو إنجاز كبير تم تحقيقه ونعمل على 
مواصلة العمل على إكمال هذا المسار وتطويره بشكل مستمر بما يحقق أعلى كفاءة 

كفاءة التشغيل وتوفير أفضل الخدمات والمنتجات لقاعدة عملائنا التي تتوسع  ممكنة في
  باستمرار".

   
يذكر أن وكالة فيتش للتصنيف الائتماني أكدت مؤخراً قوة تصنيف الدولي الإسلامي 

، بدورها أكدت وكالة موديز للتصنيف الائتماني على تصنيف الدولي )A(عند درجة
 نظرة مستقبلة مستقرة. ) معA2الإسلامي عند درجة (
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Press Release  

Date: 27th March 2022 

Capital Intelligence Ratings affirmed QIIB’s rating at (A), 
with a stable outlook 

Dr. Al-Shaibei: QIIB was able to adapt to the new 
developments and market challenges  

  
Capital Intelligence Ratings affirmed QIIB’s high rating at (A), 
with a stable outlook, praising the high solvency of the bank.  
  
In its periodic report that analyzes QIIB’s financial indicators, the 
agency clarified that it is affirming the Bank’s long-term rating 
“LT FCR” at (A) and short-term rating “ST FCR” at (A1). 
 
Capital Intelligence’s rating was based on the following: “The 
bank’s outstanding asset quality, strong stake in the local Islamic 
banking retail sector, good and consistent profitability and better 
than the average return on assets “ROAA”. Also, capital 
adequacy for QIIB is well above QCB’s required minimum, and 
the bank has a strong deposit base that strengthens its position in 
addition to the high likelihood of extraordinary government 
support, if required”. 

  
The report noted that: “QIIB maintains comfortable liquidity and 
funding profile with minimal share of non-domestic deposits”. 
The bank's financing portfolio is of high quality, supported by a 
strong risk mitigation strategy, since as the bank benefits from 
continued operating efficiency gains. Furthermore, the bank's 
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non-performing financing ratio supersedes its peers and is fully 
covered by its financing loss reserves". 

  
In reference to Commenting on the Capital Intelligence’s rating 
of QIIB, Dr. Abdulbasit Ahmed Al-Shaibei, the Bank’s CEO, 
stated: “This high rating is primarily due to the abundant 
opportunities provided by the Qatari economy to the various 
business sectors, especially the banking sector, where the boom 
in projects and financing is strongly reflected on the bank’s 
portfolio, its activities and its ability to achieve targeted growth 
rates and stable operations on the long term”. 

  
He added: “We are very pleased with this prestigious (A) rating 
and stable outlook from Capital Intelligence Rating, which proves 
that QIIB was able to adapt to the new developments and market 
challenges. QIIB was able to maintain its various indicators, 
develop its work methods and do all the necessary to achieve the 
best possible performance despite all circumstances”. 

  
The CEO affirmed that: “The Capital Intelligence report on QIIB 
rating clearly indicates that the bank was able to strengthen its 
financial position and improve its various indicators despite the 
impact of the pandemic. Moreover, the bank improved its 
operational efficiency in such exceptional circumstances, which, 
in itself, is a qualitative development. We will continue to work 
on this matter and its development to achieve the best desired 
results.” 
  
Dr. Al-Shaibei further pointed out that: “During the last period, 
the bank made notable progress in a vital field, which is digital 
transformation, as most of the bank's services and products 



Page | 3 
 

became available through digital channels, including many 
financing services, which is considered a great accomplishment 
for the bank. We are striving to remain on this path and to 
continuously develop it, so as to achieve the highest possible 
operating efficiency and provide the best services and products to 
our ever-expanding customer base”. 
  
It is worth noting that Fitch Ratings recently confirmed QIIB's 
strong rating at “A”, while Moody's Credit Rating Agency 
confirmed QIIB's rating at (A2) with a stable outlook. 
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